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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU JAMU 

dne 1. 3. 2021 od 14:00 hod., on-line 

 

 

Přítomni: 
doc. Mgr. Roman Novozámský (předseda AS JAMU), MgA. Lucie Abou (místopředsedkyně AS JAMU), 
prof. PhDr. Veronika Broulíková, BcA. Stanislav Čaban, MgA. BcA. et BcA. Martin Hroch, Ph.D., prof. 
MgA. Jan Jiraský, Ph.D., MBA, Katarína Kandriková, doc. Ing. MgA. Lucie Pešl Šilerová, Ph.D., Mgr. Petr 
Svozílek, BcA. Filip Urban, MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D. 
 
Omluveni: prof. PhDr. Václav Cejpek, MgA. BcA. Petra Vodičková do 15:09 hod. 
 
Přítomní hosté: 
prof. Mgr. Per Oslzlý (rektor JAMU), JUDr. Lenka Valová (kvestorka JAMU), prof. PhDr. Silva Macková 
(prorektorka JAMU), doc. MgA. Marek Hlavica, Ph.D. (prorektor JAMU), prof. Ing. Ivo Medek, Ph.D. 
(prorektor JAMU), doc. MgA. Vít Spilka (prorektor JAMU), prof. Barbara Maria Willi, Ph.D. (děkanka HF) 
do 15:08 hod., doc. Mgr. Petr Francán (děkan DF), Ing. Jana Vondráčková (tajemnice HF), MgA. Ondřej 
Vodička (tajemník DF), host z řad veřejnosti 
 
Program: 
       
1. Zahájení 
2. Změna programu - Schvalování Návrhu rozpočtu JAMU na rok 2021 
3. Schvalování Návrhu Strategického záměru rozvoje vzdělávací a tvůrčí činnosti JAMU 2021+ 
4. Schvalování Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti JAMU 2021 
5. Různé 
 
1. Zahájení 
Předseda AS JAMU doc. Mgr. Roman Novozámský zahájil on-line zasedání AS JAMU a přivítal přítomné 
senátory a hosty. V okamžiku zahájení zasedání bylo přítomno jedenáct senátorů. Dr. Vodičková se 
omluvila, že zasedání musí opustit cca v 15 hodin, z důvodu výuky. Předseda konstatoval, že zasedání 
AS JAMU bylo svoláno podle všech náležitostí a v souladu s Jednacím řádem AS JAMU a prohlásil senát 
za usnášeníschopný. Zápis vyhotoví místopředsedkyně AS JAMU. 
 
 
2. Změna programu – Schvalování Návrhu rozpočtu JAMU na rok 2021 
Bezprostředně po zahájení zasedání navrhl předseda AS JAMU změnu programu jednání, a to nejprve 
projednat a hlasovat o Návrhu rozpočtu JAMU na rok 2021. 
 
Návrh na změnu programu byl schválen všemi přítomnými členy senátu. 
 
Hlasovalo pro: 11 
Hlasovalo proti: 0 
 
Kvestorka JAMU nejprve seznámila přítomné senátory a hosty s hospodářským výsledkem za rok 2020, 
kdy JAMU dosáhla kladného hospodářského výsledku ve výši 454,53 tis. Kč. Nižší hospodářský výsledek 
byl způsoben výpadkem výnosů z kolejného z důvodů pandemie Covid19. Dále představila vývoj stavu 
fondů a nárůst průměrné mzdy o 8,332 % z příspěvku MŠMT v roce 2020.  
 
V roce 2021 došlo k nárůstu výše rozpočtu vysokých škol v ČR o 3,6 % vůči roku 2020. Následně 
kvestorka JAMU podrobně prezentovala návrh neinvestiční části rozpočtu JAMU na rok 2021. Oproti 
roku 2020 došlo v roce 2021 k nárůstu neinvestiční části rozpočtu JAMU o 7 071 528 Kč a kvestorka 
představila návrh rozdělení těchto prostředků (většina z navýšených prostředků je směřována do 
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osobních nákladů, které se tak navýší o 3,92 %). Kvestorka JAMU také navrhla, aby senát nejdříve 
projednal a hlasoval samostatně o schválení neinvestiční části rozpočtu JAMU na rok 2021 a po té 
samostatně o investiční části rozpočtu. 
 
Návrh na samostatné hlasování o neinvestiční části rozpočtu a investiční části rozpočtu byl schválen 
všemi přítomnými členy senátu.  
 
Hlasovalo pro: 11 
Hlasovalo proti: 0 
 
 
prof. Jiraský vznesl dotaz k tabulce „Fond umělecké činnosti pro rok 2021“, a to, zda jde u přepočtu 
studentů na akademického pracovníka o přepočtené počty pracovníků. Na dotaz odpověděla kvestorka 
JAMU kladně, tj. jedná o přepočtené počty pracovníků.  
 
Dále byly diskutovány výhody a nevýhody vysokého podílu docentů a profesorů akademických 
pracovníků na HF JAMU. Kvestorka JAMU vysvětlila, že docenti a profesoři mají menší výukovou 
povinnost, tzn. je-li předmět, který může zabezpečovat odborný asistent, vyučován docentem nebo 
profesorem, je jich na tento předmět potřeba více. Je tedy důležité analyzovat studijní plány. Děkanka 
HF JAMU reagovala a zdůraznila důležitý aspekt vysokého podílu docentů a profesorů, a sice snaha o 
zajištění vysoké kvality studijního programu a atraktivity studia na HF, nicméně připustila, že HF hledá 
rezervy a způsob, jak zajišťovat výuku těch předmětů, kterou je možné řešit jinak než individuální 
výukou. 
 
prof. Jiraský položil otázku, co je možné udělat proto, aby vzrostly platy odborných asistentů a 
začínajících pedagogů, zejména ve srovnání k platům na základním a středním stupni školství (i 
uměleckého), kdy průměrná mzda, i mzda v rámci mediánu na JAMU nedosahuje tabulkových mezd na 
ZŠ a SŠ. 
 
Rektor a kvestorka JAMU osvětlili veškeré aktivity JAMU v oblasti snahy o narovnání podmínek, a to 
zejména v rámci vysokých uměleckých škol v porovnání s ostatními vysokými školami v ČR (FUČ, 
pravidelné setkávání rektorů 4 VUŠ, které bude na jaře 2021 projednávat otázku srovnání komparace 
mezd na VUŠ, bude jednat o zvýšení podílu segmentu VUŠ na celkovém rozpočtu pro vysoké školy. 
JAMU iniciuje jednání na úrovni ČKR, RVŠ i na přímých jednáních s náměstkem a ministrem školství). 
Prorektor prof. Medek zmínil důležitý aspekt, a sice to, že je také nutné vyjednávat v této věci 
s ostatními VŠ, které musí být našim požadavkům nakloněny.  
 
Dr. Hroch vznesl dotaz, zda je možné hledat úsporu prostředků v rámci ON rektorátu (optimalizace 
počtu pracovníků rektorátu). Kvestorka JAMU zdůraznila fakt, že z celkového rozpočtu vysokých škol 
odchází na rektorát jedna třetina prostředků (na JAMU 29 %) a dále zatímco na jiných vysokých školách 
zabezpečují potřebnou agendu celá oddělení, na JAMU se jedná o jednotky pracovníků (např. 1 mzdová 
účetní na 300 zaměstnanců). Poměr pracovníků na fakultách a na rektorátu odpovídá jedné třetině. 
 
Děkan DF poznamenal, že do současnosti došlo k navýšení mzdy u odborných asistentů o 50 %. 
V absolutních číslech to sice není mnoho, ale trend navyšování je setrvalý. Pohyblivá složka mzdy by 
měla tvořit až 20 % mzdy, což je transparentní způsob, jak odlišit rozdíly mezi pedagogy. 
 
Doc. Novozámský vznesl dotaz ohledně návrhu strany Piráti (zvýšení platů učitelů na 130 % průměrné 
mzdy), zda se týká i VŠ pedagogů. Kvestorka JAMU uvedla, že se návrh týká jen regionálního školství. VŠ 
pedagogové mají 248 % průměrné mzdy, je třeba zvolit jinou strategii, a to z pozice VUŠ. 
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Návrh neinvestiční části rozpočtu JAMU na rok 2021 byl schválen všemi přítomnými členy senátu.  
 
Hlasovalo pro: 10 
Hlasovalo proti: 0 
 
Kvestorka dále podrobně představila investiční část rozpočtu JAMU na rok 2021 v celkové výši 25 170 
tis. Kč.  
 
Na dotaz prof. Jiraského kvestorka podrobněji vysvětlila položku č. 29 Streamovací soubor. Jedná se o 
streamovací zařízení do auly HF JAMU a mobilní streamovací zařízení. Doc. Novozámský dodal, že půjde 
o špičkové profesionální zařízení. Streamované výstupy by měly splňovat nejen vysokou uměleckou ale 
i technologickou kvalitu. 
 
Návrh investiční části rozpočtu JAMU na rok 2021 byl schválen všemi přítomnými členy senátu.  
 
Hlasovalo pro: 10 
Hlasovalo proti: 0 
 
3. Schvalování Návrhu Strategického záměru rozvoje vzdělávací a tvůrčí činnosti JAMU 2021+ 
 
Prorektor prof. Medek prezentoval genezi vzniku Strategického záměru a zároveň poděkoval 
proděkanům doc. Chládkové a Dr. Lykovi. Rektor JAMU vyzdvihl spolupráci mezi rektorátem a 
fakultami, jedná se tedy o společný záměr.  
 
Doc. Novozámský vznesl dotaz na záměr přemístění Rektorátu JAMU. Kvestorka JAMU vysvětlila, že 
Rektorát sídlí v budově, kterou JAMU nevlastní. Věcné břemeno je zřízeno jen do roku 2027 a prozatím 
nedokážeme odhadnout, jak se v roce 2027 zachová Magistrát města Brna, a zda bude moci Rektorát 
JAMU setrvat v těchto prostorách za dosavadních výhodných podmínek i nadále. 
 
Senátorka Kandriková vznesla dotaz ohledně kvantifikace definovaných cílů v SZ. Prof. Medek vysvětlil, 
že ke konkretizaci a kvantifikaci cílů v SZ slouží Plán realizace SZ, který se sestavuje pro konkrétní 
nastávající rok.  
 
Návrh Strategického záměru rozvoje vzdělávací a tvůrčí činnosti JAMU 2021+ byl schválen 
všemi přítomnými členy senátu. 
 

Hlasovalo pro: 10 
Hlasovalo proti: 0 
 
 
4. Schvalování Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti JAMU 2021 
 
Prorektor prof. Medek dále představil Plán realizace SZ. 
 
K dotazu doc. Jiraského na Nadační fond Josefů K. odpověděl děkan DF JAMU. Jedná se o plánovaný 
Nadační fond Josefa Kovalčuka a Josefa Karlíka, významných osobností DF. Fond by měl sloužit 
absolventům DF, kteří po absolutoriu nenajdou angažmá. Ve spolupráci s DF pak mohou realizovat 
umělecké aktivity, a to na základě soutěže. Inspirací je podobný fond UPOL, který s námi sdílí know-
how. Partnerem pro DF bude Buranteatr. Fond je možné využít i k jiným účelům v rámci spolupráce 
s absolventy. Fond by měl začít fungovat od roku 2022. 
 
Doc. Jiraský dále vznesl připomínku ke znění Prioritního cíle č. 1 na str. 1 „Pro umělecké vzdělávání je 
charakteristická zejména forma individuální výuky založená na osobním vztahu mezi pedagogem a 
studentem…“ kdy „osobní vztah“ může vyznít zavádějícím způsobem. 
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Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti JAMU 2021 byl schválen 
všemi přítomnými členy senátu. 
 
 

Hlasovalo pro: 10 
Hlasovalo proti: 0 
 
 
5. Různé 
 
Rektor JAMU se vyjádřil k dotazu prof. Jiraského ohledně priority pro VŠ pedagogy při očkování proti 
Covid19. VŠ pedagogové prozatím prioritu nemají. Kvestorka JAMU nicméně doplnila, že VŠ 
pedagogové jsou sice zařazeni do prioritní skupiny 1B, ale i v rámci této skupiny mají prozatím přednost 
pedagogové MŠ, ZŠ a SŠ. 
 
 
Předseda ukončil zasedání senátu, poděkoval hostům a senátorům za účast. 
 
 
V Brně dne 1. 3. 2021 
 
Zapsala: MgA. Lucie Abou 

Verifikoval: doc. Mgr. Roman Novozámský 
 
 
 


